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Kuvendi - Skupština - Assembly 

VI Saziv  

Prolećno zasedanje  

 

Komisija  za obrazovanje, nauku, tehnologiju, kulturu, omladinu, sport, inovacije i 

preduzetništvo   

Sednica  br. 57 

Priština, od 11.3.2019, u 13:00 časova 

Zgrada skupštine, sala N-303 

 

ZAPISNIK  

 

Prisutni: Ismajl Kurteshi, predsednik, Teuta Haxhiu, Mufera Shinik, Fidan Rekaliu, Driton 

Çaushi, Abdyl Salihu, Luljeta Veselaj-Gutaj i Albulena Balaj-Halimaj.  

 

Odsutni : Valentina Bunjaku-Rexhepi, Arbërie Nagavci i  Verica Ćeranič. 

 

Drugi učesnici: Xhavit Lani, Elhami Hasani, Gani Azemi i Nezir Jakupi, učitelj kl.1-5, i 

predstavnici  medija.   

 

Pomoćno osoblje komisije: Lule Ymeri i  Shaip Goxhuli. 

  

                                                         Dnevni red : 

 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Usvajanje zapisnika sa održane sednice od  4.3.2019; 

3. Osnivanje radnih grupa za praćenje zakona; 

4. Analiza stanja  obrazovanja u drugom polugođu; 

5. Ostalo. 

 

Predsednik je ustanovio da su ispunjeni uslovi za početak rada komisije i otvorio je sednicu 

prema dnevnom redu. 

 

 

1.Usvajanje dnevnog reda; 

 

 Dnevni red je usvojen bez primedbi. 



 

2.Usvajanje zapisnika sa održane sednice od  4.3.2019; 

 

Zapisnik održane sednice od  4.3.2019, usvojen je bez primedbi.  

 

3.Osnivanje  radnih grupa za praćenje zakona; 

 

Ismajl Kurteshi, - mi kao Komisija, dogovorili smo se o osnivanju radnih grupa za nadgledanje 

primene Zakona o kulturnoj baštini, Zakona o pred univerzitetskom obrazovanju  i Zakona o 

prosvetnom inspektoratu. U jednoj iz prošlih sednica, zajedno sa dva potpredsednicima Komisije, 

dali smo predloge o osnivanju radnih grupa i njihovih predsedavajućih, i ovim slučajem 

zahtevam da se za ove predloge izjasne članovi Komisije  kao i da se glasa o tome. Dati predlozi 

su kao što sledi: 

Radna grupa o nadgledanju primene Zakona br.02/L-88 o Kulturnoj baštini, ovoga je sastava: 

Arbërie Nagavci, predsedavajuća, Mufera Sinik, Abdyl Salihu i  Ismajl Kurteshi, članovi.  

Radna grupa o nadgledanju primene  Zakona br.04/L-032 o Pred univerzitetskom obrazovanju  

Republike Kosova, ovoga je sastava: Luljeta Veselaj-Gutaj, predsedavajuća, Albulena Balaj-

Halimi, Valentina Bunjaku-Rexhepi, Teuta Haxhiu i  Ismajl Kurteshi.   

Radna grupa o nadgledanju primene Zakona br.06/L-046 o Prosvetnom inspektoratu. u Republici 

Kosova, ovoga je sastava: Teuta Haxhiu, predsedavajuća  Driton Çaushi, Fidan Rekaliu i  Ismajl 

Kurteshi, članovi. 

Dalje, Kurteshi – rekao je da se sastanci radnih grupa pozivaju od strane predsedavajućeg i 

članovi koji su deo radne grupe,  obavezni su da prisustvuju određenim sednicama. Takođe, u 

ovim  sednicama mogu učestvovati i drugi članovi komisije, koji nisu članovi radne grupe. 

 

Driton Çaushi, - u prethodnoj sednici, kada je diskutirano o osnivanju radnih grupa, predložio je 

poslanicu  Arbërie Nagavci kao predsedavajuću radne grupe o nadgledanju primene Zakona o 

pred-univerzitetskom obrazovanju, ovo zbog njenog iskustva u oblasti pred-univerzitetskog 

obrazovanja, dok ona nije deo ove radne grupe.  

 

Abdyl Salihu, - rekao je da se slaže potpuno sa datim predlozima o osnivanju radnih grupa.  

 

Luljeta Veselaj-Gutaj, slaže se sa predlozima i sastavom radnih grupa i ona će se pridružiti i 

drugim grupama da bi dala svoj doprinos kao član komisije. Kao predsedavajuća radne grupe o  

nadgledanju Zakona o pred-univerzitetskom obrazovanju, maksimalno ću se angažovati u izradi 

izveštaja sa realnim  nalazima, ali i sa konkretnim preporukama koje će pomoći u povećanju 

pred-univerzitetskog kvaliteta 

 

Teuta Haxhiu, - predložila je da se pozivi o održavanju sastanaka radnih grupa, pošalju i drugim 

članovima koji nisu deo tih radnih grupa.  

 



Ismajl Kurteshi,- zahtevao je od članova Komisije da se izjasne  svojim glasom o osnivanju 

radnih grupa  o nadgledanju primene zakona.  

 

Članovi Komisije sa većinom glasova, odobrili su osnivanje tri radnih grupa o nadgledanju 

primene zakona prema navedenim predlozima.  

 

Ismajl Kurteshi,- obavestio je članove Komisije da je GIZ, izrazio  spremnost da sa ekspertizom 

podrži rad radne grupe o nadgledanju primene Zakona o pred univerzitetskom obrazovanju.   

 

4.Analiza stanja  obrazovanja u drugom polugođu; 

 

Ismajl Kurteshi, - razlog tretiranja ovog pitanja je rasprava između MONT-e i USONTK-a , u 

vezi nadoknade izgubljenih časova tokom štrajka u obrazovnom sistemu. Kao što smo 

obavešteni, USONTK-a je osporio odluku ministra MONT-a i prosledio u sudu. Prema njemu, 

kada je USONTK  poslao slučaj sudu, trebalo je da poštuje sudsku odluku šta god da je, jer ako 

mi poštujemo samo odluke koje nam odgovaraju, onda zašto ih proslediti  sudu. 

On smatra da USONTK treba da preispita svoju odluku i da dozvoli nadoknadu propuštenih 

časova nastave, koliko god je moguće  da bude  nadoknađena..  

 

 

Teuta Haxhiu, -  nadoknade izgubljenih časova  u nekim školama subotom, i  na nekim drugima 

je organizacija USONTK-a. Sporazum koji je USONTK-a nakon tri sedmice  prihvatio  za 

prestanak štrajka  je predložen od početka organizovanja štrajka. Ona smatra da sindikat nije bio 

tako pažljiv prema osnovnom obrazovanju i nije branio ovu kategoriju koju je morala braniti. 

Pošto većina nastavnika je za nadoknadu izgubljenih časova, poziva USONTK –a da izađu sa 

zajedničkim stavom u vezi nadoknade izgubljenih časova. Kao komisija u sastanku sa ministrom, 

složili smo se i podržali smo njegov predlog za nadoknadu izgubljenih časova.  

 

Driton Çaushi, - rekao je da je teško vršiti  analizu napretka održavanja nastave, upravo zbog toga 

što se dešava. On misli da bi to trebalo da bude reakcija od strane USONTK-a, jer govorimo o 

šteti koja je prouzrokovana. A ovo suprotstavljanje da se ne prihvata  odluka ministarstva i ne 

donoseći rešenje za ovu situaciju, deluje malo neodgovorno od strane USONTK-a. On je 

predložio da Komisija na zajedničkom sastanku pozove MONT i USONTK, kako bi pronašla 

rešenje. 

 

Luljeta Veselaj-Gutaj, - rekla je da treba izvršiti detaljnu analizu ne samo za nadoknadu 

izgubljene nastave, već́ i za situaciju haosa koja je izazvana dugo vremena. Pohađanje nastave u 

nekim školama jasno pokazuje politički uticaj na obrazovni sistem. U vezi sa predlogom 

ministarstva da se nadoknadi izgubljena nastava  tokom prolećnih praznika, rekla je da je prolećni 

odmor  zakonsko pravo, ali je takođe rekla  da treba naći  zajedničko rešenje, a ne da se to 

zaključi bez razgovora sa obrazovnim sindikatom.  



 

Mufera Shinik, - kao komisija složili  smo se sa odlukom MONT-a o nadoknadi  i slažem se  sa 

predlogom Dritona Qaushi, da pozovemo ministra i sindikat da pronađu jednostavnije rešenje. 

 

Abdyl Salihu, -  slaže se sa  predlogom Dritona Qaushi, da se na sledećem sastanku pozove 

MONT i USONTK da pronađu rešenje u vezi sa svojim sporom oko nadoknade za izgubljene 

časove i da se ne prepusti  ovo pitanje sudu. 

 

Ismajl Kurteshi, -  na osnovu diskusija i predloga članova Komisije, predložio je da se najkasnije  

do petka pozove ministar za MONT i predstavnici USONTK-a  kako bi pronašli rešenje za 

nadoknadu izgubljenih časova.  

Sa ovim predlogom složili su se članovi Komisije. 

 

 

5.Ostalo.  

 

Ismajl Kurteshi, -obavestio je članove Komisije sa zahtevom Kosovsko- Američkog Fonda za 

obrazovanje da održi sastanak sa Komisijom, da bi predstavili  svoje aktivnosti o dodeli 

stipendija za naše studente. Dalje, on je obavestio članove Komisije o inicijativi za radnu posetu 

dolini Preševa.  

 

Teuta Haxhiu, -  pokrenula je pitanje izveštaja KKKB i osporavanje njihovih nalaza  od strane 

MKOS. Haxhiu je rekao da izveštaj koji smo dobili od KKKB, bez obzira na to kako je od strane 

ministra i kabineta to smatrali kao bezvredan izveštaj, onda prema tome, neko treba  da preuzme 

odgovornost. Podaci iz izveštaja i ono što je ministarstvo reklo je upravo suprotno. Svedoci smo 

nedostatka saradnje između ministra i KKKB -a, ali najgore je to što je budžet potrošio 

pojedinac, sekretar ili nadležni, šefovi tog osoblja. I to je veoma uznemirujuće, tako da komisija 

treba da preduzme mere u tom pogledu. 

 

Ismajl Kurteshi,- rekao je da je postojao prethodni predlog da se posete neki od objekata koji su 

tretirani  i koji su  u lošem stanju, a zatim da se zajedno sastajemo sa predstavnicima Ministarstva 

i predstavnicima Saveta.  

 

Driton Qaushi,-  nije bilo nikakvih sporova između dve strane na terenu, pitanje je kada su  

donošene ove odluke, ko je odgovoran i ne verujem da izlazak na terenu donosi neku korist u 

odnosu na situaciju, jer mi nismo poznavaoci te oblasti. 

 

Teuta Haxhiu, -  jedan  zajednički sastanak sa MKOS i KKKB je dobar, ako ministar ne može da 

prisustvuje, dovoljno je da prisustvuju rukovodioci odgovarajućih departmana, takođe je 

potrebno i da se poseti teren. 



Ismajl Kurteshi,-  predložio je da se u  ponedeljak održi sastanak između MKOS-a, i posebno sa 

Departmanom  za kulturnu baštinu i KKKB, koji su izradili izveštaj.  

 

Ismajl Kurteshi, - obavestio je članove Komisije da nakon završetka ove  sednice,  Komisija 

očekuje predstavnike učitelja iz  I-V, razreda, na njihov zahtev.   

 

Xhavit Lani, - predsedavajući grupe učitelja iz I-IV razreda,  informisao je članove Komisije sa 

peticijom upućenom svim institucijama, uključujući i Skupštinu Kosova koja se bavi 

diskriminacijom koja je im je učinjena u odnosu na nastavnike od VI-IX razreda od  Zakona za 

plate, prilikom određivanja koeficijenata. 

 

Ismajl Kurteshi, - rekao je da odgovor na pitanje diskriminacije koja je učinjena učiteljima,  treba 

tražiti kod potpisnika sporazuma. Vesti  za postizanje dogovora, dobili smo putem medija, tako 

da ova grupa učitelja  ne bi trebalo da se razlikuje od drugih nastavnika, zato  odgovor morate 

dobiti  od USONTK-a,  a što se tiče vaših zahteva, on je rekao da se potpuno slaže,  jer su zahtevi 

pravedni. 

 

 Teuta Haxhiu, - obavestila ih je da se dva puta sastala sa grupom učitelja, u vezi sa istim 

problemom, i slaže se sa zahtevima učitelja. Ona je rekla da, odgovoran za ovu  diskriminaciju u  

koeficijentima, je USONTK-a. Kao moguće rešenje spomenula je mogućnost dobijanja dodataka, 

koje i zakon predviđa za neke kategorije, zato moramo analizirati ovo pitanje sa stručnjacima ove 

oblasti kao i mogućnost pokretanja postupaka za izmenu i dopunu Zakona o platama .  

 

Driton Çaushi, - naše šanse da mi kao Komisija uradimo nešto, su veoma male. Važno je da ovaj 

osnov zakona, ista plata za isti rad, je prekršena. On je rekao da za sada, komisija ne može da 

promeni ništa.  

 

Luljeta Veselaj-Gutaj, - podržava zahteve nastavnika i da odgovornost koju vi snosite je veoma 

velika, uzimamo kao primer peti razred, gde su ranije bili zaposleni 12 nastavnika, a sada su 

samo dva nastavnika.  Ona je rekla, da podržava zahteve grupe nastavnika.  

    

Albulena Balaj-Halimaj,-  rekla  je da Nacrt zakona o platama nije razmatran u ovoj Komisiji i da 

takav predlog, ako se razmotri, ne bi prošao.  Dalje, rekla je da je čak i ministar Bytyçi  bio protiv 

ovog zakona. U stvari, ona je glasala protiv ovog nacrta zakona u Vladi, a sporazum sa USONTK 

nije uradio ministarstvo, ali je poznato od koga i kako je postignut taj dogovor. Međutim, ona je 

podržavala pravedne  zahteve  grupe nastavnika . 

 

Sednica završena u  15:00.časova 

 

Pripremili : 

Pomoćno osoblje  Komisije. 



                                                                                                   Predsednik  Komisije,  

                                                                                                    ---------------------------   

                                                                                                         Ismajl Kurteshi 


